
                                                 Warszawa,  5 styczeń 2015r.  

 

Poseł na Sejm RP 

Elżbieta Rafalska  

 

Klub Parlamentarny PiS                

    
Pan 
Radosław Sikorski 
Marszałek Sejmu 
Rzeczypospolitej Polskiej 

 

 Na podstawie art. 195 ust. 2, w związku z art. 192 ust. 3 Regulaminu Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej (MP z 2002 r. Nr 23 poz. 398, z 2003 r. Nr 23 poz. 337, z 2004 r. 

Nr 12 poz. 182, z 2005 r. Nr 16 poz. 263, Nr 42 poz. 556, Nr 66, poz. 912 ,Nr 76 poz. 1062 ,  

z 200 r. Nr 15 poz. 194 oraz z 2007 r. Nr 23 poz. 253), przekazuję w załączeniu na ręce Pani 

Marszałek interpelację poselską do Pana Ministra Pracy i Polityki Społecznej Władysława 

Kosiniaka-Kamysza w sprawie wypłaty emerytur, do których prawo wypłaty uległo 

zawieszeniu. 

 Sejm przyjął ustawę o wypłacie emerytur, do których prawo uległo zawieszeniu  

w okresie od 1 października 2011 roku do 21 listopada 2012 roku(Dz. U. z 2014r. poz. 169), 

której przyjęcie jest następstwem uznania przez Trybunał Konstytucyjny przepisów 

nakazujących wstrzymanie emerytur za niezgodne z ustawą zasadniczą. Ustawa umożliwia 

osobom, które nabyły prawo do świadczenia emerytalnego przed 1 stycznia 2011 roku,  

ale jego wypłata została zawieszona w związku z kontynuowaniem zatrudnienia mogą 

ubiegać się o wypłatę zaległych emerytur. Zgodnie z ustawą podstawą do wypłaty 

świadczenia jest wniosek osoby zainteresowanej, a prawo do wypłaty nie ulega 

przedawnieniu. Ustawa jest korzystna dla emerytów, gdyż przewiduje wypłatę świadczeń  

z odsetkami, które mogą stanowić znaczny dodatek do zwracanych emerytur.   

 

 W związku z powyższym proszę Pana Ministra o odpowiedź na następujące pytania: 

 

- Ile osób skorzystało do tej pory z możliwości wypłaty zawieszonych emerytur? 

 



- Na jaką łączną kwotę z podziałem na należność główną i odsetki wypłacono  

do tej pory? 

 

- Czy Ministerstwo posiada szacunkowe dane ile osób jeszcze posiada prawo  

do ubiegania się o wypłatę należnego świadczenia emerytalnego? 

 

- Ile osób z terenu województwa lubuskiego otrzymał wypłatę zawieszonych emerytur, 

a ile wniosków czeka na rozpatrzenie? 

 

- Jaką do tej pory akcję informacyjną przeprowadziło Ministerstwo w celu 

rozpowszechniania informacji dotyczącej możliwości wypłaty zawieszonych emerytur 

 

 

 

  

 


